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Rada Miejska w Swarzędzu 

Komisja Spraw Społecznych 

Protokół nr 3/2025 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 20 marca 2025 

Miejsce posiedzenia: UMiG w Swarzędzu, ul. św. Marcina 1. 

Obrady rozpoczęto 20 marca 2025 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:20 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 10 członków. 

Obecni: 

1. Ryszard Dyzma 

2. Monika Filary-Rogacka 

3. Wojciech Kmieciak 

4. Wanda Konys 

5. Dawid Książkiewicz 

6. Barbara Kucharska 

7. Marcin Lis 

8. Aneta Nowotarska 

9. Szymon Słomiński 

10. Zbigniew Talaga 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Ryszard Dyzma. Na wstępie powitał 

radnych, gości oraz pracowników Urzędu. Na podstawie załączonej do protokołu listy obecności 

(załącznik nr 1) stwierdził, że Komisja Spraw Społecznych jest władna do podejmowania prawomocnych 

wniosków, obecnych 10 członków(wszyscy). Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad, który 

stanowi załącznik nr 2. 

2. Wizyta w Swarzędzkim Centrum Sportu i Rekreacji – godz. 15:00 

Dyrektor Swarzędzkiego Centrum Sportu i Rekreacji, Mariola Józwiak powitała przybyłych 

radnych oraz omówiła zakres funkcjonowanie placówki. 

Radni dyskutowali na temat funkcjonowania Centrum poruszając następujące tematy: 

- organizacja zajęć sportowych, 
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- nagłośnienia wykorzystywanego podczas imprez na stadionie, 

- bezpieczeństwa i wypadków osób korzystających z obiektów sportowych w tym pływalni, 

- poziomu chloru oraz badania czystości wody, 

- czyszczenia i dezynfekcji niecki basenowej, 

- wyników kontroli przeprowadzanej przez jednostki zewnętrzne, w tym sanepid, 

- zużycia energii elektrycznej pod kątem planów zamontowania instalacji fotowoltaicznej, 

- modernizacji przystani nad jeziorem swarzędzkim, 

- organizacji zajęć dla grup zorganizowanych na pływalni, 

- remontu boisk na os. Czwartaków, 

- planów i perspektyw rozwoju i rozbudowy. 

 

3. Omówienie materiałów sesyjnych - godz. 16:15. 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy 

Swarzędz na rok 2025. 

Referuje: Z-ca Skarbnika, Szymon Pieniowski 

Wypowiedzi: Autor wypowiedzi: Ryszard Dyzma 

Przewodniczący zapytał , czy został ogłoszony przetarg na budowę ujęcia wody w Paczkowie 

oraz jaki jest powód sprzedaży ciągnika przez ZGK. 

Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że przetarg jest już przygotowany i w najbliższych 

dniach zostanie ogłoszony, natomiast ciągnik był już wyeksploatowany. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Swarzędz na rok 2025. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Swarzędz na lata 2025 – 2050. 

Referuje: Z-ca Skarbnika, Szymon Pieniowski 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2025 – 2050. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Swarzędz oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

Referuje: Z-ca Skarbnika, Szymon Pieniowski 

Wypowiedzi: 

Autor wypowiedzi: Ryszard Dyzma 

Przewodniczący zapytał jaka kwota z obligacji zostanie przeznaczona na spłatę, a jaka na 

inwestycje oraz poprosił o wyjaśnienie użytych w uchwale sformułowań „obligacje nie będą 

zabezpieczone, obligacje nie będą wymagały dokumentu”. 

Z-ca Skarbnika S. Pieniowski odpowiedział, że uchwała zawiera informację, że podział nastąpi w 

częściach, bez wskazanie dokładnej kwoty. Następnie wyjaśnił użyte sformułowania. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy 

Swarzędz oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Poznańskiemu. 

Referuje: Kierownik Wydziału Inwestycji, Bartłomiej Majchrzak 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/159/2019 Rady Miejskiej w 

Swarzędzu z dnia 27 sierpnia 2019 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Referuje: Dyrektor Centrum Usług Społecznych, Agnieszka Maciejowicz 

Wypowiedzi: 

Autor wypowiedzi: Barbara Kucharska 

Radna zapytała o ilość przewidzianych godzin dla osób dorosłych i dla dzieci. 

Dyrektor A. Maciejowicz odpowiedziała, że będzie to łącznie 1200 godzin. 

W temacie opieki wytchnienie głos zabrali radni: A. Nowotarska, M. Filary-Rogacka. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XII/159/2019 Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 27 sierpnia 2019 r. w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 

miejscowości Garby i Zalasewo – ul. Rekreacyjna. 

Referuje: Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz 

Wypowiedzi: 

Autor wypowiedzi: Zbigniew Talaga 

Radny jako członek zespołu ds. nazewnictwa ulic poinformował, że padła również propozycja 

nazwy dla tej ulicy Sportowa, ale ta nazwa została zarezerwowana na ulicę obok pływalni, przy 

obiektach sportowych. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej w miejscowości Garby i Zalasewo – ul. Rekreacyjna. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zalasewo – ul. 

Braci Krychów. 

Referuje: Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Zalasewo – ul. Braci Krychów. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zalasewo – ul. 

Polska. 

Referuje: Kierownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Anna Domasiewicz 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Zalasewo – ul. Polska. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami dla Gminy Swarzędz na lata 2025 – 2028. 

Referuje: Kierownik Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jędrzej Cesar 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Opieki nad Zabytkami dla Gminy Swarzędz na lata 2025 – 2028. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

10. Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Swarzędz. 

Referuje: Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz Szrajbrowski. 
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Głosowano w sprawie: Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Swarzędz. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

11. Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XIV/142/2025 Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 25 lutego 2025 roku w 

sprawie: ustalenia diet radnych Rady Miejskiej w Swarzędzu i sołtysów sołectw Gminy Swarzędz 

oraz należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym. 

Referuje: Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz Szrajbrowski 

Autor wypowiedzi: Wojciech Kmieciak 

Radny złożył zastrzeżenia w zakresie zapisu dotyczącego pomniejszenia diety dla sołtysa i 

poprosił o jego doprecyzowanie.  

Wyjaśnień udzielił Kierownik M.Szrajbrowski. 

Dyskutowano na temat zapisów w uchwale. W dyskusji głos zabrali radny D. Książkiewicz i M.Lis. 

Głosowano w sprawie: Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/142/2025 Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 25 

lutego 2025 roku w sprawie: ustalenia diet radnych Rady Miejskiej w Swarzędzu i sołtysów 

sołectw Gminy Swarzędz oraz należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych 

przysługujących radnym. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

4. Omówienie regulaminów wynajmu świetlic wiejskich na terenie gminy w celach 

komercyjnych. 

Propozycje zapisów w nowych regulaminach świetlic wiejskich przedstawił Kierownik Wydziału 

Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, M. Szrajbrowski. 

Następnie radni oraz obecni na posiedzeniu Komisji sołtysi dyskutowali w zakresie 

proponowanych zapisów i zmian, w szczególności w zakresie wynajmu świetlic na prywatne 

imprezy oraz ich udostępniania w celach komercyjnych. 
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Radni i sołtysi przystali na zaproponowane zapisy regulaminów. 

5. Sprawy bieżące. 

Autor wypowiedzi: Wojciech Kmieciak 

Radny zwrócił uwagę na bardzo zły stan schodów do Biblioteki Publicznej w Swarzędzu i  

poprosił o wymianę płytek na schodach, które popękały i odchodzą. Następnie radny poprosił o 

przedstawienie parametrów technicznych oraz kosztów zamontowanych na obiektach 

użyteczności publicznej paneli fotowoltaicznych 

Z-ca Burmistrza G. Taterka poinformował, że została zlecona wycena tej inwestycji oraz, że 

udzielił odpowiedzi w zakresie mocy zamontowanych paneli fotowoltaicznych na budynkach 

gminnych. 

Radna B.  Kucharska zaprosiła na przemarsz integracyjny tzw. „kolorowej skarpetki’  

Radny M. Lis poprosił o domalowanie kreski na nowej bieżni na długości 60 metrów oraz zapytał  

czy jest możliwość przekazania gminnych środków finansowych na remontu zabytkowego 

kościoła św. Marcina w Swarzędzu. 

Z-ca Burmistrza G. Taterka odpowiedział, że sprawdzi techniczną możliwość domalowania linii 

na bieżni, natomiast o pozyskanie dofinansowania od gminy powinien ubiegać się 

zainteresowany podmiot. 

6. Zakończenie. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący 

Komisji Spraw Społecznych 

 

Ryszard Dyzma 

Przygotował: Biuro Rady 


